
 

PARAISTEN NUORISOVALTUUSTO  
PÖYTÄKIRJA 7.10.2024 KLO 15.15–16.38 

PARAISTEN KAUPUNGINTALO, KOKOUSHUONE SKANSSI  

Läsnä:  

Leo Waldén, kokouksen puheenjohtaja Sarlinska skolan  

Alecia Olsson  Paraistenseudun koulu 

Ellen Kumlander  Paraistenseudun koulu 

Ina Pohjakallio Kyrkbackens skola 

Thea Bäckman  Skärgårdshavets skola  

Fanny Björklund (Meet)  Iniö skola  

Matilda Ström (Meet)   Pargas svenska gymnasium 

   

Tove Dahlén   Ohjaaja ja sihteeri 

Alexandra Tuominen  Ohjaaja 

Maria Leppäkari (§ 83)  Saaristokehittäjä  

Sara Ingman (§ 83)  Liikenneassistentti 

 

§ 78 Kokouksen avaaminen  

Varsinainen puheenjohtaja oli estynyt osallistumasta kokoukseen, joten 
varapuheenjohtaja toimi kokouksen puheenjohtajana. Puheenjohtaja avasi 
kokouksen klo 15.12. 
 

§ 79 Kokouksen laillinen koolle kutsuminen ja päätösvaltaisuus  

 Kokous oli laillisesti koolle kutsuttu ja päätösvaltainen. 
 

§ 80 Esityslistan hyväksyminen  

 Esityslista hyväksyttiin. 

 

§ 81 Kahden ääntenlaskijan ja pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 Ehdotus: Ina Pohjakallio ja Thea Bäckman. Ehdotus hyväksyttiin. 

  



 
 
§ 82 Koulujen ajankohtaiset asiat 
 

Mitä kouluissa tapahtuu, tässä nuorisovaltuusto kertoo koulujen ajankohtaisista 
asioista. 
 
Kyrkbackens skolassa on ollut hyvinvointiviikko (myös muissa kouluissa). 
Sarlinska skolan suunnittelee Halloween-juhlaa. 
Paraistenseudun koulussa on ollut rauhallisempaa ja paremmin kuin viimeksi 
(jolloin koulussa oli rauhattomampaa).  
 

  
§ 83 Joukkoliikenne kaupungissamme 

 Nuorisovaltuuston toimintasuunnitelmassa sanotaan seuraavaa:  

 Liikenneturvallisuus ja paikallisliikenne 

Nuorisovaltuusto haluaa vaikuttaa paikallisliikenteeseen ja parantaa sitä, 
varsinkin linja-autojen aikataulujen osalta. Nuoret ovat riippuvaisempia 
joukkoliikenteestä ja linja-autojen säännöllisestä kulkemisesta. Nuorisovaltuusto 
haluaa olla mukana kehittämässä parannuksia liikenneturvallisuuteen (pyörätiet, 
katuvalaistus, liikennevalot, vaaralliset liikkumispaikat). 

 

Nuorisovaltuustossa vierailivat saaristokehittäjä Maria Leppäkari ja 
liikenneassistentti Sara Ingman, jotka vastaavat kaupungin joukkoliikenteestä ja 
koulukuljetuksista.  

Nuorisovaltuusto sai tietoa siitä, miten koulukuljetukset järjestetään ja mitkä 
kaikki tekijät vaikuttavat kuljetusten suunnitteluun sekä miltä tilanne eri kunta-
alueillamme näyttää.  Lisäksi nuorisovaltuusto sai tietoa julkisesta 
joukkoliikenteestä.  

Keskusteltiin koulukuljetusoikeuteen liittyvistä asioista ja siitä, miten 
koulukuljetuksiin voi ostaa paikan, jos niissä on tilaa. Lisäksi keskusteltiin siitä, 
voiko kilometrikorvausta saada, jos koulumatkoihin käyttää omaa kulkuneuvoa, 
kuten mopoa. Oman kulkuneuvon käyttäminen nopeuttaa kotiin pääsyä 
Paraisilla, jos koulukuljetus lähtee esimerkiksi tunti koulun päättymisen jälkeen.  

Keskusteltiin julkisesta joukkoliikenteestä ja aikatauluista, jotka eivät ole 
tarkoituksenmukaiset saaristossa, jos haluaa matkustaa harrastukseen tai 
harrastuksesta kotiin.  

Nuorisovaltuusto jatkaa joukkoliikenteeseen liittyvien asioiden käsittelyä. Asia 
otetaan esille uudelleen joulukuun kokouksessa. Siihen asti jäsenet 
keskustelevat asiasta omissa oppilas- ja opiskelijakunnissaan saadakseen 
enemmän näkemyksiä joukkoliikenteestä ja koulukuljetuksista.  



  

 

 

§ 84  Ajankohtaiset asiat 

1. Kaupungin organisaation uudistaminen ja nuorisovaltuuston 
edustajapaikat päätöksentekoelimissä. 

 Tällä hetkellä nuorisovaltuustolla on edustajapaikat kasvatus- ja 
koulutuslautakunnassa ja sen jaostoissa, saaristolautakunnassa, 
elinvoimavaliokunnassa ja valtuustossa.  

 Nuorisovaltuusto toivoo saavansa edustajat kaikkiin kaupungin 
päätöksentekotoimielimiin uudessa organisaatiossa.  

 

2. Yhteisen työpajan suunnittelu vaikuttamistoimielimille, ehdotuksia 
käsiteltäviksi teemoiksi?  

 Nuorisovaltuusto pitää hyvinvointia teemana, jota olisi kiinnostava käsitellä 
muiden vaikuttamistoimielinten kanssa.  

 

3. Yhteinen tapaaminen Kemiönsaaren nuorisovaltuuston kanssa? 
Päiväretki vai yön yli kestävä tapaaminen?  

 Nuorisovaltuusto olisi kiinnostunut tapaamisesta Kemiönsaaren 
nuorisovaltuuston kanssa, ohjaajat ottavat yhteyttä Kemiönsaareen ja 
keskustelevat ideasta.  

  

§ 85 Ilmoitusasiat ja muut asiat 

 Osallistuva budjetointi, nuorisovaltuuston ehdotus äänestykseen. Osallistuvasta 
budjetoinnista vastaava ryhmä ilmoitti, että ehdotus ”Frisbeegolf Houtskarin 
Träskiin” on edennyt äänestykseen.  

  

§ 86 Seuraava kokous 

Seuraava kokous pidetään maanantaina 25.11. klo 15.15 Paraisten 
kaupungintalolla.  

 

§ 87 Kokouksen päättäminen 

 Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16.38.  
 


